



ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА
УНІВЕРСАЛЬНА
НАУКОВА БІБЛІОТЕКА
ІМЕНІ ТАРАСА ШЕВЧЕНКА



Література про Черкаську область

I квартал
2026 року

Управління культури та охорони культурної спадщини
Черкаської обласної державної адміністрації

Комунальний заклад «Обласна універсальна
наукова бібліотека імені Тараса Шевченка»
Черкаської обласної ради

Література про Черкаську область

За I квартал 2026 року

Бібліографічний покажчик

Черкаси 2026

УДК 016:908] (477.46)
Л 64

Укладачка О. М. Крамар

Редакторка О. І. Дяглюк

Л 64 Література про Черкаську область за I квартал 2026 року : бібліогр. покажч. / Упр. культури та охорони культур. спадщини Черкас. облдержадмін., Комун. закл. «Обл. універс. наук. б-ка ім. Тараса Шевченка» Черкас. облради ; [уклад. О. М. Крамар]. – Черкаси : ОУНБ ім. Тараса Шевченка, 2025. – 15 с.

Покажчик «Література про Черкаську область» виходить щоквартально. Включає описи краєзнавчих книг та найважливіших статей із періодичних видань.

Видання призначене для бібліотечних працівників, краєзнавців, педагогів, студентів.

УДК 016:908] (477.46)

Від укладача

Черкаська обласна універсальна наукова бібліотека імені Тараса Шевченка видає бібліографічний покажчик «Література про Черкаську область» із 1959 року.

Він виходить випусками щоквартально. Включає описи книг та найважливіших статей із періодичних видань. Вони систематизовані за розділами, які відображають основні питання краєзнавства.

У межах розділів література подана в логічній послідовності, частково анотована.

Бібліографічний покажчик розрахований на бібліотечних працівників, краєзнавців, педагогів, студентів.

Загальні праці про область. Краєзнавство. Пам'ятки історії та культури

1. Краєзнавство Черкащини : [збірник]. № 19/2025 / Черкас. обл. орг. Нац. спілки краєзнавців України ; [ред. В. М. Мельниченко]. – Черкаси : Вертикаль, 2025. – 171 с. : іл. – Містить бібліогр.

2. Краєзнавство Черкащини : [збірник]. № 20/2025 / Черкас. обл. орг. Нац. спілки краєзнавців України ; [ред. В. М. Мельниченко]. – Черкаси : Вертикаль, 2025. – 166 с. : іл. – Містить бібліогр.

3. Горобець, В. Богдан Перший. Вигаданий і реальний : [інтерв'ю з проф. В. Горобцем про гетьмана Б. Хмельницького] / інтерв'ю вела Катерина Мола // Локальна історія. – 2025. – № 6. – С. 10–17 : фот.

4. Бумаценко, Д. Розрита могила Богдана Хмельницького : [таємниця поховання укр. гетьмана, уродженця с. Суботів Чигирин. ТГ Черкас. р-ну] / Данило Бумаценко // Локальна історія. – 2025. – № 6. – С. 22–29 : фот.

5. Буряк, Л. Шукайте жінку: любові Богдана Хмельницького : [роль жінок у житті гетьмана] / Лариса Буряк // Локальна історія. – 2025. – № 6. – С. 90–96 : іл.

6. Чернецький, І. Амазонки – це не про Амазонію, а про Черкащину : [курган скіфської амазонки біля м. Городища Городищен. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] / Іван Чернецький // Понад Тікичем. – 2026. – 7 берез. (№ 10). – С. 3.

7. Дідух: сила предків для звершень у Новому році [Діана Козир, дослідниця традицій, жителька м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Козац. край. – 2026. – Січ. (№ 1). – С. 4.

8. Марченко, В. Хліборобство Черкащини сягає V тисячоліття до нашої ери : [археолог. дослідж. трипіл. культури у с. Легедзине Тальнів. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] / Василь Марченко // Черкас. край. – 2026. – 25 берез. (№ 13). – С. 5.

9. Сусіди вмерли – пам'ятник стоїть: як у 2025-му деколонізували Черкащину // Вечір. Черкаси. – 2025. – 31 груд. (№ 53). – С. 7.

Історія міст і сіл Черкащини

10. Федоренко, Я. Особливості розвитку духовно-культурного життя українського села в середині 1950-х—на початку 1960-х років (на прикладі Черкащини) : [Черкас. обл.] / Яніна Федоренко // Культурно-історична спадщина України : перспектив дослідження та традиції збереження. — Черкаси, 2024. — №7 : матеріали VII Всеукр. наук.-практ. конф. (з міжнар. участю), Черкаси, 31 жовт.-01 листоп. 2024 р. — С. 154–156. — Бібліогр.: с. 156.

11. Золотоніське повітове земство в контексті регіональної історії : матеріали засід. регіон. круглого столу, присвяч. 160-річчю від дня створення Золотоніського повіт. земства, м. Золотоноша Черкас. обл., 27 серп. 2025 р. / Наук. б-ка ім. М. Максимовича ЧНУ ім. Б. Хмельницького [та ін.] ; [упоряд. і відп. ред. Г. М. Голиш]. — Черкаси : Вертикаль, 2025. — 115 с. : іл. — Містить бібліогр.

12. Історія Канівщини в контексті історії України: минуле і сьогодення : матеріали III–IV Наук.-краєзнав. Сорокопудів. читань, [Канів], 17 верес. 2020 р. / Шевченків. нац. заповідник, Черкас. обл. орг. Нац. спілки краєзнавців України, Канів. міськрада ; [упоряд.: О. М. Ісаєва та ін.; редкол.: В. М. Коваленко та ін.]. — Канів : Панмедія, 2023. — 333 с. : іл. — Містить бібліогр.

13. Ілляшенко, Ю. Столиця української козацької держави Чигирин як епіцентр зародження української державності: [Черкас. обл.] / Юлія Ілляшенко // Культурно-історична спадщина України : перспективи дослідження та традиції збереження. — Черкаси, 2024. — № 7 : матеріали VII Всеукр. наук.-практ. конф. (з міжнар. участю), Черкаси, 31 жовт.-01 листоп. 2024 р. — С. 194–199. — Бібліогр.: с. 199.

14. Обрядова страва Городищини «Шпачки» : елемент нематеріал. культур. спадщини України / Від. культури Городищен. міськради Черкас. обл. — Городище : [б. в.], 2025. — [12] с. : іл.

15. Райкова, О. Павло Чубинський — про свята, звичаї, обряди в селах Корсунщини : [етнографічні матеріали Корсунь-Шевченків. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] / Олена Райкова // Надросся. — 2026. — 15 січ. (№ 3). — С. 5.

16. Пустовгар, О. Іван Шарій — Герой Крут із козацької Вереміївки : [політ. діяч, повстан. отаман, уродженець с. Вереміївка

Іркліїв. ТГ Золотоніс. р-ну Черкас. обл.] / Олег Пустовгар // Черкас. край. – 2026. – 11 лют. (№ 7). – С. 4.

17. Матвієнко, Є. Кирилівка чи Керелівка: історична правда про назву рідного села Тараса Шевченка : [нині село Шевченкове Шевченків. ТГ Звенигород р-ну Черкас. обл.] / Євген Матвієнко // Слово Просвіти. – 2026. – 29 січ. – 4 лют. (Число 4). – С. 4–5.

18. Коваль, Р. Гарна новина зі Сміли : [перейменовано вулицю на честь сотника Армії УНР Андрія Глуківського у м. Сміла Смілян. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] / Роман Коваль // Незборима нація. – 2025. – Груд. (№ 12). – С. 1.

19. Архитектурна сенсація Черкас : [історія буд-ва критого ринку у м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Сміла. – 2026. – 25 берез. (№ 12). – С. 8.

Видатні діячі, імена яких увійшли в історію області

20. Мельниченко, Василь Миколайович. Академік Петро Тронько і Шевченків край [до 110-річчя із дня народж. П. Тронька] / В. М. Мельниченко ; [упоряд. В. М. Мельниченко]. – Черкаси : Вертикаль, 2025. – 61 с., [8] с. іл. – Містить бібліогр.

21. Клименко, Т. Василь Доманицький – український філолог, історик, фольклорист, кооператор, громадсько-політичний діяч : [уродженець с. Колодисте Тальнів. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] / Тетяна Клименко // Культурно-історична спадщина України : перспективи дослідження та традиції збереження. – Черкаси, 2024. – № 7 : матеріали VII Всеукр. наук.-прак. конф. (з міжнар. участю), Черкаси, 31 жовт.-01 листоп. 2024 р. – С. 187–190. – Бібліогр.: с. 189–190.

22. Шамрай, О. Сергій Шелухін на аванпостах громадсько-політичного життя України : [учений, уродженець с. Деньги Золотоніс. ТГ Золотоніс. р-ну Черкас. обл.] / Олександр Шамрай // Культурно-історична спадщина України : перспективи дослідження та традиції збереження. – Черкаси, 2024. – № 7 : матеріали VII Всеукр. наук.-практ. конф. (з міжнар. участю), Черкаси, 31 жовт.-01 листоп. 2024 р. – С. 140–144. – Бібліогр.: с. 143–144.

23. Маркелова, Т. «Чужинець з роду – я вже вічно буду українцем» [А. Ю. Кримський, історик, педагог, колиш. житель

м. Звенигородка Черкас. обл.] / Тамара Маркелова // Жінка. – 2026. – № 1. – С. 45–47.

24. Ковалів, Ю. Перспективи раннього модернізму з експериментальної прози Агатангела Кримського : [А. Ю. Кримський, історик, педагог, колиш. житель м. Звенигородка Звенигород. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] / Юрій Ковалів // Літературна Україна. – 2026. – 28 лют. (№ 2). – С. 8–10 : фот.

25. Мужук, Л. Великі українці: Леся Українка і Агатангел Кримський : [дружба між укр. письменницею Л. Українкою та істориком А. Кримським, колиш. жителем м. Звенигородка Звенигород. р-ну Черкас. обл.] // Слово Просвіти. – 2026. – 29 січ.–4 лют. (Число 4). – С. 12–13.

26. Голиш, Г. Велет українського національного духу [Михайло Максимович, науковець, вчений, уродженець с. Богуславець Вознесен. ТГ Золотоніс. р-ну] / Григорій Голиш // Історичний калейдоскоп. – 2025. – С. 9–12 : фот.

27. «Ренет Платона Симиценка» : плід розстріляної науки [меценат, засновник раціонал. садівництва, уродженець м. Сміла Смілян. ТГ Черкас. обл.] // Надросся. – 2026. – 15 січ. (№ 3). – С. 5.

28. Капштик, М. В. Постать Л. П. Симиценка в контексті розвитку регіональної енциклопедистики : [україн. помілог і плодовод, уродженець с. Мліїв Мліїв. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] / М.В. Капштик // Уманська старовина. – 2016. – Вип. 1. – С. 126–132. – Бібліогр.: с. 132–133.

29. 6 січня – річниця вбивства Левка Симиценка, який вивів сорт яблук «Ренет Платона Симиценка» : [помілог, плодовод, уродженець с. Мліїв Мліїв. ТГ Черкас. обл.] // Сміла. – 2026. – 14 січ.(№ 2). – С. 5.

Природа. Екологія

30. Ключові території екологічної мережі Черкаської області в межах Кременчуцького водосховища: вивчення, збереження, відтворення : монографія / Олександр Бойко, Олександр Гавриш, Олексій Гончар [та ін.] ; Нац. акад. аграр. наук України, Черкас. дослід. станція біоресурсів. – Київ : Аграр. наука, 2025. – 135 с. : іл. – Бібліогр.: с. 132–135.

31. Рекреаційна привабливість об'єктів і територій природно-заповідного фонду Черкаської області. Кн. 1. Парк-пам'ятка садово-паркового мистецтва загальнодержавного значення «Козачанський» : історія, екологія, реакція / Упр. екології та природ. ресурсів Черкас. облдержадмін., Громад. орг. «КолоОбіг» ; [ред.-уклад. Беляєва С. С.] – Черкаси : САМ, 2017. – 99 с. : іл. – Бібліогр.: с. 42–62.

32. Холодний Яр – «енергетичне серце» Черкащини та України : [Нац. природ. парк у Черкас. обл.] // Сміла. – 2026. – 11 берез. (№ 10). – С. 5.

33. На Черкащині відкрито пункт екологічного контролю: реформа під парламентським супроводом : [пункт екологічного контролю (ПЕК), відкрили 1 листоп. 2025 р. у м. Умань Уман. ТГ Уман. р-ну] // Голос України. – 2025 . – 14 листоп. (№ 221). – С. 4.

34. Як кліматичні зміни висушують Черкащину [пересихання водойм на Черкащині] // Нова Молодь Черкащини. – 2025. – 15 жовт. (№ 41/42). – С. 4.

Сільське господарство

35. Марченко, Василь. Нове обличчя тваринницької галузі : [діяльність СПОП «Відродження» в м. Шпола Шполян. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] / Василь Марченко // Черкас. край. – 2026. – 7 січ. (№ 2). – С. 5.

36. Марченко, В. Чверть століття прогресивного росту : [діяльн. гропідприємства СПОП «Відродження» в м. Шпола Шпол. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] / Василь Марченко // Черкас. край. – 2026. – 18 берез. (№ 12). – С. 5.

37. Марченко, В. Людина на своєму місці : [Юрій Ковач, директор СТОВ «Верхнячка-АГРО», житель с. Христинівка Христинів. ТГ Уман. р-ну Черкас. обл.] / Василь Марченко // Черкас. край. – 2026. – 1 січ. (№ 1). – С. 5.

38. Марченко, В. Зимові труднощі переборюють, оптимізму – не втрачають [діяльність СТОВ «Верхнячка-АГРО» в с-щі Верхнячка Христинів. ТГ Уман. р-ну Черкас. обл.] / Василь Марченко // Черкас. край. – 2026. – 21 січ. (№ 4). – С. 5.

Черкащина в умовах російсько-української війни

39. Війна газетним рядком : за матеріалами газ. «Черкас. край» 2022-2025 рр. Кн. 1 [авт.-упоряд. Т. С. Калиновська]. – Черкаси : Вертикаль, 2025. – 199 с. : іл.

40. Втрата, що болить усім: пам'яті Дмитра Яценка : [військ. ЗСУ, колиш. жителя с. Пішки Корсунь-Шевченків. ТГ Черкас. р-ну] // Надросся. – 2025. – 11 груд. (№ 50). – С. 2.

41. Черкаси – місто, що народило Героїв : [Андрію Пальоному, Олексію Симоненку, військ. ЗСУ, посмертно присвоїли звання Героя України, уродженцям м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Погляд часу. – 2026. – 22 січ. (№ 4). – С. 11.

42. Герой України з Носачева : [Юрій Федоренко, військ., уродженець с. Носачів Ротмістрів. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Черкас. край. – 2026. – 4 лют. (№ 6). – С. 3.

43. Чергова шахедна атака : [рос. війська завдали масов. удару по м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Вечір. Черкаси. – 2026. – 4 лют. (№ 5). – С. 1, 3.

44. Унаслідок ворожої атаки на Черкаси були пошкодження і поранені : [наслідки руйнування в м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Нова Молодь Черкащини. – 2025. – 24 груд. (№ 51/52). – С.1.

45. Різдвяні свята на Черкащині почалися з ракетних атак : [рос. окупанти атакували м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Сіл. відомості. – 2026. – 1 січ. (№ 1). – С. 1.

46. Пам'ять закарбована в граніті : [встановлено мемор. дошку Воєводі Геннадію, військ., учаснику рос.-укр. війни, колиш. жителю с. Моринці Корсунь-Шевченків. ТГ Черкас. р-ну] // Надросся. – 2025. – 11 груд. (№ 50). – С. 2.

Наука. Освіта

47. Квітчанський ліцей відтепер носить ім'я Василя Отземка : [укр. військ., учасника рос.-укр. війни, учителя, колиш.

жителя с. Квітки Селищен. ТГ Звенигород. р-ну] // Надросся. – 2025. – 11 груд. (№ 50). – С. 2.

48. Сапожнікова, І. Інна Сапожнікова: «Освітняни не лише навчають, а стають форпостом культури й національного самозбереження» : [бесіда з Інною Дмитрівною Сапожніковою, вчителькою, консультантом центру професійного розвитку педагогічних працівників м. Черкаси] / розмову вела Анна Григорович // Жінка. – 2026. – № 1. – С. 4–[7] : фот.

Музейна справа

49. Музеї у формуванні політики пам'яті : матеріали III Всеукр. наук.-практ. конф. «Розстріляне відродження» в контексті формування національної культурної ідентичності», м. Черкаси, 6 листоп. 2024 р. / Упр. культури та охорони культур. спадщини Черкас. ОДА, КЗ «Черкас. обл. краєзнав. музей» ЧОР, Черкас. обл. орг. Нац. спілки краєзнавців України [та ін.] ; [відп. ред. Собко І. В.]. – Черкаси : ЧОКМ, 2025. – 67 с. : іл. – Містить бібліогр.

50. Абашіна, Л. Історико-архітектурний комплекс «Резиденція Б. Хмельницького». 15 років роботи : [м. Чигирин] / Людмила Абашіна // Культурно-історична спадщина України : перспективи дослідження та традиції збереження. – Черкаси, 2024. – № 7 : матеріали VII Всеукр. наук.-практ. конф. (з міжнар. участю), Черкаси, 31 жовт.-01 листоп. 2024 р. – С. 116–119. – Бібліогр.: с. 119.

51. Ляльки в камуфляжі : [Черкас. обл. краєзнавчий музей встановив рекорд України із зібрання авторських ляльок у м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Колос. – 2025. – 11 груд. (№ 50). – С. 3.

52. Соколовська, Л. На традиційному вишитому рушнику розвивається три світи : [колекція музею вишитого рушника ЧНУ ім. Богдана Хмельницького в м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] / Лариса Соколовська // Черкас. край. – 2026. – 14 січ. (№ 3). – С. 5.

Мистецтво

53. Микола Теліженко. Творчість [Образотворчий матеріал] = Mkola Telizhenko. Artwork : [альбом / упоряд. О. Теліженко ; ред. Д. Іванов]. – Черкаси : Третьяков О. М., 2025. – 107 с. : іл.

54. Теліженко, Олександра Василівна. Творчість [Образотворчий матеріал] / Олександра Теліженко ; [упоряд. О. Теліженко]. – Черкаси : Чабаненко Ю.А., 2021. – 256 с. : іл. – Бібліогр.: с. 252–256.

55. Клименко, Віктор Іванович. З Україною в серці [Образотворчий матеріал] : живопис, графіка : [альбом] / Віктор Клименко ; [упоряд. Н. М. Клименко]. – Черкаси : Вовчок О. Ю., 2021. – 155 с. : іл. – Бібліогр.: с. 154–155.

56. 2026 на Черкащині проголошений роком Миколи Теліженка : [митець, скульптор, графік, уродженець м. Звенигородка Звенигород. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] // Козац. край. – 2026. – Січ. (№ 1). – С. 4.

57. Кривенко, В. Сні і дійсність Левка Сердюка. «Криниця для спраглих» як притча : [с. Трушівці Чигирин. р-ну Черкас. обл. у фільмі «Криниця для спраглих» (1965) / В'ячеслав Кривенко] // Кіно – Театр. – 2026. – № 1. – С. 46–47. – Бібліогр.: с. 47.

Літературне життя

58. Апокриф : часопис № 11. «Дива там, де в них вірять...» / [ред. Горідько Т. та ін.]. – Черкаси : ІнтролігаТОР, 2025. – 131 с. : іл.

59. Голиш, Григорій Михайлович. На перетині доль і подій : вибр. публіцистика, 2020-2025 рр. / Григорій Голиш. – Черкаси : Вертикаль, 2025. – 323 с., [12] с. іл. – Ім. покажч.: тс. 308–315. – Геогр. покажч.: с. 316–318.

60. Пастушевський, Стефан. Пісні Петрарки = Pieśni Petrarki / Стефан Пастушевський ; пер. з пол. Н. Горішної. Лаури ненаписані листи = Listy Laury nienapisane / Наталія Горішна. – Bydgoszcz : Instytut Wydawniczy «ŚWIADECTWO», 2025. – 166 с.

61. Поліщук Володимир Трохимович. Літературна енциклопедія Черкащини. Т.3. С–Я / Володимир Поліщук ; уклад. В. Т. Поліщук. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2025. – 502 с. : іл. – Містить бібліогр.

62. Поліщук, В. Поет, «Шпигун», «Повстанець»... : [де загинув поет Степан Бен, уродженець с. Лозуватка Шполян. ТГ Звенигород. р-ну] / Володимир Поліщук // Українська літературна газета. – 2025. – Груд. (№ 12). – С. 9.

63. Голиш, Г. Творець дивокниг із батьківщини Михайла Максимовича [Іван Дробний, поет, уродженець с. Богуславець

Вознесен. ТГ Золотоніс. р-ну Черкас. обл.] / Григорій Голиш // Черкас. край. – 2026. – 28 січ. (№ 5). – С. 4.

64. Коваленко, В. «Я ж блукаю, як Сковорода», або Русалко з Куцівських ярів : [уривки із книги «Русалко з Куцівських ярів» В. Коваленко про родовід Т. Осьмачки] / Валентина Коваленко // Українська літературна газета. – 2025. – Листоп. (№ 11). – С. 8–9; Груд. (№ 12). – С. 8–9. – Бібліогр.: с. 9.

65. Мисник, Віктор Григорович. Народні традиції та звичаї Симоненкового краю – Полтавщини та Черкащини : до 90-річчя від народж. В. Симоненка / Віктор Мисник. – Черкаси : Вертикаль, 2025. – 199 с. : іл.

66. Шокало, О. «Воскрешаймо одвічне, доленосне!» : [світлій пам'яті Вадима Пепи, уродженця с-ща Драбів Драбів. ТГ Золотоніс. р-ну] / Олександр Шокало // Наука і суспільство. – 2025. – № 11. – С. 37–39.

67. Голиш, Г. Майстер літературного слова з Драбова : [Вадим Пепи, поет, журналіст, уродженець с-ща Драбів Драбів. ТГ Золотоніс. р-ну Черкас. обл.] / Григорій Голиш // Драбівщина. – 2026. – 30 січ. (№ 4). – С. 2.

68. Іван Нечуй-Левицький: мати говорила по-народному, а батько був прогресивним сільським попом : [письменник, лінгвіст, етнограф, фольклорист, педагог, уродженець с-ща Стеблів Стеблів. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] // Черкас. край. – 2026. – 4 берез. (№ 10). – С. 4.

69. Хаврусь, А. Іван Нечуй-Левицький. Із спогадів про батька : [письм., етнограф, уродженець с-ща Стеблів Стеблів. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] / Андрій Хаврусь // Надросся. – 2026. – 15 січ. (№ 3). – С. 5.

70. Холодний Яр : часопис. № 1 (68) / Черкас. обл. орг. Нац. спілки письменників України ; [ред. В. Т. Поліщук]. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2025. – 315, [4] с.

Василь Симоненко

72. Симоненко, Василь Андрійович. Просто неба : неупубл. вірші, пер., листи, спогади : архів Г. Кочура / Василь Симоненко ; [передм. В. Карплюка та ін.]. – Ірпінь [та ін.] : Рута, 2025. – 175, [3] с. : іл. – (Бібліотека «Слова Відважних»).

73. Талант Василя Симоненка як журналіста розквітнув у нашій рідній «Молодіжці» : [спогади про поета, колишнього жителя м. Черкаси Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Нова Молодь Черкащини. – 2026. – 7 січ. (№ 1/2). – С. 7.

74. Наєнко, М. Василь Симоненко – легенда шістдесятництва : [поет, колишній житель м. Черкаси] / Михайло Наєнко // Літератур. Україна. – 2025. – 31 груд. (№ 12). – С. 8–9.

75. Відзначили лауреатів Симоненківської премії : [Катерина Вербівська, Богдан-Любомир Притула, премія в м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Черкас. край. – 2026. – 14 січ. (№ 3). – С. 2.

Тарас Шевченко

76. Маловідоме з життя Тараса Шевченка : [поет, худож., уродженець с. Моринці Звенигород. р-ну Черкас. обл.] // Погляд часу. – 2026. – 5 берез. (№ 10). – С. 5.

77. Цікаві факти із біографії Кобзаря : [Тарас Шевченко, поет, худож., уродженець с. Моринці Звенигород. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] // Нова Молодь Черкащини. – 2026. – 18 берез. (№ 11/12). – С. 7.

78. Жадько, В. Чому ж Катерина не вийшла заміж за Тараса? : [Тарас Шевченко, поет і його муза, уродженець с. Моринці Звенигород. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] / Віктор Жадько // Сміла. – 2026. – 4 берез. (№ 9). – С. 8.

79. Наумова, Н. Сні Тараса Шевченка : [худож., поета, уродженця с. Моринці Звенигород. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] / Надія Наумова // Слово Просвіти. – 2026 лют.-4 берез. (Число 8). – С. 12–13.

80. Мельниченко, В. Історичний феномен Шевченкового гніву : [Тарас Шевченко, худож., поет, уродженець с. Моринці Звенигород. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] / Володимир Мельниченко // Слово Просвіти. – 2026. – 26 лют.-4 берез. (№ 8). – С. 10–11.

81. Портников, В. Черга до Тараса : [Тарас Шевченко, худож., поет, уродженець с. Моринці Звенигород. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] / Віталій Портников // Погляд часу. – 2026. – 12 берез. (№ 11). – С. 1, 3.

Зміст

Від укладача.....	3
Загальні праці про область.....	4
Історія міст і сіл Черкащини.....	5
Видатні діячі, імена яких увійшли в історію області.....	6
Природа. Екологія.....	7
Сільське господарство.....	8
Черкащина в умовах російсько-української війни.....	9
Наука. Освіта.....	9
Музейна справа.....	10
Мистецтво.....	10
Літературне життя.....	11
Василь Симоненко.....	12
Тарас Шевченко.....	13

Бібліографічне видання

**ЛІТЕРАТУРА ПРО ЧЕРКАСЬКУ ОБЛАСТЬ
За I КВАРТАЛ 2026 РОКУ**

Бібліографічний покажчик

Укладачка
Крамар Оксана Миколаївна

Відповідальна за випуск ***Л. Д. Дядик***

Редагування ***О. І. Дяглюк***

Комп'ютерне опрацювання ***В. В. Петецька-Колеснікова***

Формат 60x84/16

Видавець і виготовлювач
Комунальний заклад «Обласна універсальна наукова
бібліотека імені Тараса Шевченка»,
вул. Байди Вишневецького, 8, м. Черкаси, 18001

Підписано до друку 20.05.2026. Тир. 35. Ксерокс ОУНБ імені Тараса Шевченка

